
PACE-delegatie bezoekt Tweede Kamer in kader van recht op gezond milieu 

Parlementsleden uit Italië, Spanje, Portugal en Oekraïne bezochten op 5 maart de Tweede Kamer 
in het kader van hun lidmaatschap van de Parlementaire Assemblee van de Raad van Europa 
(PACE), specifiek van het Network for a Healthy Environment en de commissie voor Sociale 
Zaken, Gezondheid en Duurzame Ontwikkeling. De delegatie werd ontvangen door de Vaste 
Kamercommissie Infrastructuur en Water om te spreken over de rol van het Nederlands 
parlement bij de bescherming van het recht op een gezond milieu. De bijeenkomst was 
georganiseerd op initiatief van Eerste Kamerlid Saskia Kluit (GroenLinks-PvdA) als lid van de 
PACE-delegatie en in haar rol als voorzitter van de commissie voor Sociale zaken, gezondheid en 
Milieu, en door Griffie Interparlementaire Betrekkingen. Vanuit de PACE-delegatie namen Tekke 
Panman (BBB) en Gala Veldhoen (GroenLinks-PvdA), beiden Eerste Kamerleden, deel.  

Aangenomen Assemblee resolutie  
Aurora Floridia, voorzitter van het PACE-netwerk en Italiaans parlementslid, presenteerde aan de 
Tweede Kamer-woordvoerders de door de Assemblee aangenomen resolutie in 2024 over 
mainstreaming van het mensenrecht op een veilig, schoon, gezond en duurzaam milieu met het 
Reykjavik-proces. De resolutie beschouwt een gezonde leefomgeving niet als een politieke 
wens, maar als een wettelijke verplichting. De politieke erkenning van dit recht werd het jaar 
daarvoor voor het eerst voor de Raad van Europa  vastgelegd tijdens de vierde top in Reykjavik 
van regeringsleiders van deze Raad. De andere mensenrechtenorganisaties in de wereld hebben 
dit recht al eerder opgenomen in hun mensenrechtenraamwerk. Ook hebben 42 van de 46 leden 
van de Raad van Europa het recht in vrijblijvende vorm erkend via de VN resolutie met hetzelfde 
onderwerp. Floridia lichtte toe dat het Comité van Ministers van de Raad van Europa in mei 2025 
verder over dit onderwerp spreken. Kluit voegde eraan toe dat mocht dit recht er komen, 
bedrijven hiervan kunnen profiteren omdat er dan sprake is van een gelijk speelveld met op 
elkaar afgestemde regelgeving. Kluit: “De meerwaarde voor burgers ligt erin dat zij dat zij zich op 
het recht op een schone leefomgeving kunnen beroepen bij het Europese Hof voor de Rechten 
van de Mens. Nu kunnen burgers  daar ook al terecht met milieuclaims maar alleen wanneer zij 
daar zelf persoonlijk door zijn geraakt. Het recht op een schone leefomgeving maakt dat mensen 
er ook zaken kunnen voorleggen in de periode wanneer ze niet zelf ziek zijn geworden”. De 
delegatie beantwoordde voorts vragen van de Tweede Kamerleden.  
 
Na het publieke deel sprak de delegatie verder met een aantal Kamerleden, internationale, 
nationale juristen en vertegenwoordigers van maatschappelijke organisaties. Ook had de 
delegatie een ontmoeting met ondervoorzitter Tom van der Lee. 
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